
Ò Treballo per Banyoles com el primer dia; no oblido lÕorigenÓ

ÒEl rumb marcat el 2007 entenc que �s el que la gent vol. Si ho f�ssim tan

malament com diuen, les urnes ho ref lectirienÓ

ÒLa programaci� cultural �s tant o m�s impor tant que la programaci�

espor tiva; lÕesdeveniment espor tiu �s m�s visibleÓ

LÕalcalde Miquel Noguer, fotograf iat fa una setmana,

un dimecres vent�s a lÕestany de Banyoles QUIM

PUIG.

Miquel Noguer (Mieres, 1963) �s alcalde de Banyoles des del 2007.

�s el seu cinqu� mandat i quar ta majoria absoluta.

Faci balan� dÕaquest any.NÕhe de fer un balan� positiu perqu� hem

seguit amb els projectes endegats i, sobretot, de visi� de com ha

de ser la ciutat, amb inversions que sÕhan de fer, tot el que tenim

iniciat, i programar tot el que calgui perqu� la ciutat continu�

avan�ant.  Una ciutat ha dÕestar en moviment constant perqu�

sempre hi ha necessitats i millores. Aquesta inquietud �s la mateixa

que la del primer dia.Quins projectes s�n els principals dels

pr�xims tres anys?El repte principal de cada dia �s que la ciutat

estigui ordenada i endre�ada. El projecte que sempre he tingut clar

com a alcalde i que he procurat en tots els governs que he presidit

�s tenir clar que la ciutat no sÕatura mai, est� en moviment. Despr�s

hi ha els projectes destacats. Hem acabat el Museu Arqueol�gic i

ja nÕhem posat a licitaci� la muse�tzaci�. LÕobjectiu dÕaquest any i

lÕany vinent �s la ubicaci� de la Colálecci� Gimferrer, que ja hem dit que no situarem a Can Tarradas sin� a la

pla�a Major. En tercer lloc, hi ha la nova biblioteca. Hem dÕanar fent les etapes f ins a poder treure a licitaci�

aquest nou equipament, del tot necessari per a la ciutat. Amb lÕArqueol�gic i la biblioteca, hi ha colálaterals, com

els carrers de la Muralla i la Pia Almoina. A m�s, cal continuar amb el dia a dia: pla dÕasfaltatge, de voreres, de

manteniment del parc de la Draga, enllumenat p�blic, nova neteja vi�ria, hem ampliat lÕescola bressol, transpor t

urb�. �s una millora del dia a dia, que no sÕha dÕoblidar, perqu� �s el projecte principal.Avui �s un dia vent�s a

lÕestany. LÕaigua �s indissoluble de Banyoles.�s el b� m�s preuat que tenim i �s la nostra icona. Hi fem salut i

espor t. Per� no podem viure aliens a la sequera que com a pa�s estem passant. NÕhem de fer un �s responsable.

Hem de preservar-ho.No sÕha pogut treure a licitaci� la ÔTironaÕ. Com est� la q�esti�?�s impor tant per� no �s

impor tant. �s a dir: la Tirona �s una barca de passeig que dona un servei tur�stic a la ciutat i �s una icona. El

concurs va caducar, va quedar deser t el nou i vam fer una prospectiva de mercat. Si hi ha la possibilitat dÕalg�

interessat a provar-ho sis mesos, ho farem; si no, haurem de prendre una decisi�. Banyoles pot viure sense

Tirona? Evidentment. Ens agradaria que continu�s? Evidentment que s�. �s un servei p�blic dÕesbarjo i recreatiu.

Hi estem treballant.Els visitants sÕha mantingut segons les �ltimes dadesNo han disminu�t per� tenen un servei

menys.Es vira cap a un altre model tur�stic? El del cicloturisme?El turisme de casa nostra �s molt familiar i tamb�

�s un turisme espor tiu. No nom�s el cicloturisme. Tenim molts visitants que venen a entrenar-se, no nom�s

ciclistes, perqu� lÕentorn ho permet i �s agradable tant per a lÕelit espor tiva com per als que no ho s�n i venen

per gaudir. LÕestany �s un pol dÕatracci� i tamb� de per tinen�a, de visitants de tot tipus, de les comarques

gironines, molt familiar; �s el que �s. Tamb� hi ha un turisme patrimonial ara menor que volem atraure, i la

Colálecci� Gimferrer pot ser un reclam. Els ciclistes i les competicions espor tives es veuen m�s que les

activitats culturals. Em diuen que procuro m�s per lÕespor t que per la cultura. I �s fals. Tenim activitats gaireb�



di�ries, xerrades, teatre, dansa, m�sicaÉ, les quals es fan a lÕAuditori, a la Factoria. LÕespor t es concentra a

lÕestany i veus el p�blic, els talls de carrers que molesten. Per� la programaci� cultural �s tant o m�s impor tant

que la programaci� espor tiva. �s una ciutat amb m�s de 200 entitats, de tot tipus.Es cuiden prou les

entitats?Pensem que les cuidem prou b�. Ens hi entenem b� i hi tenim un conveni. Les hem de cuidar i mimar

perqu� s�n les que, en bona par t, dinamitzen la ciutat a nivell festiu i espor tiu.S�n par t de la Festa Major, a punt

de comen�ar i que ha fet un tomb els �ltims anys.La Festa Major sempre ha estat un lligam molt estret entre

lÕajuntament i les entitats. �s veritat que en els �ltims sis anys amb lÕempenta de les entitats amb la recuperaci�

de fets hist�rics festius de casa nostra han creat un pols absolutament diferent i molt acceptat per la ciutadania.

Li ha donat un impuls extraordinari. �s impor tant la implicaci� que sÕha fet a les escoles. I ho fem en colálaboraci�

conjunta amb una Comissi� de Festes.Esmentava Can Tarradas. Havia de donar cabuda a la Colálecci�

Gimferrer. Qu� ha passat?Decidim comprar Can Tarradas per una q�esti� patrimonial. �s un edif ici

absolutament singular de lÕarquitecte Noni Moner i si sÕhagu�s enderrocat lÕhaur�em perdut. La fam�lia va

entendre tamb� que era millor que fos un equipament p�blic. I sÕhi van posar molt b� amb el preu i amb temps. Em

pregunten si quan ho vaig comprar sabia a qu� es destinaria. No, vaig salvar un element patrimonial de la ciutat.

Ben aviat va servir, a baix, com a sala dÕexposicions. La compra de Can Tarradas �s anterior a la donaci�

Gimferrer, que anir� a la pla�a Major, a Can Tom�s Teixidor. Hem hagut de canviar el projecte i lÕenc�rrec de Can

Tarradas, perqu� lÕestudi de c�rregues ha descar tat que sigui espai de Òp�blica concurr�nciaÓ i adequar-lo seria

molt cost�s. El que impor tava era salvar lÕedif ici �nic de Can Tarradas.Ca la Brugui tamb� era un patrimoni

singular diferent.El mobiliari era lÕelement patrimonial de Ca la Brugui i aix� ho han procurat els regidors Tuber t i

Congost. Hem fet un cat�leg per preservar aquestes botigues hist�riques. El taulell est� guardat en lÕestat en

qu� estava.Els ve�ns han demanat obrir com a espai verd els jardins del monestir. SÕha parlat amb el bisbat en

aquest sentit?Amb el bisbat tenim i hem tingut bona relaci�. Durant el nostre mandat, hem fet un conveni per 25

anys dÕ�s del monestir i el claustre. Hi hem arreglat el teulat juntament amb la Diputaci� i el bisbat, que ens ha

cedit gratu�tament la Provid�ncia; sÕhavia intentat altres vegades i ha reeixit ara per fer-hi la nova biblioteca. A

lÕesgl�sia de la Sagrada Fam�lia de la pla�a de les Rodes, sÕha fet tamb� una cessi� dÕ�s als manaies. En aquests

anys que fa que soc alcalde, hem avan�at molt�ssim. Podem avan�ar m�s? S�. Hem estat dos anys sense bisbe i

amb fra Octavi hem de veureÕns per parlar nom�s de Banyoles. Hi tenim un di�leg continuat i f luid. Tenint en

compte la bona entesa, tot sembla que sÕencamina cap a bon por t.LÕoposici� lÕacusa dÕimprovisar i de no tenir

projecte de ciutat.Tothom pot discrepar, �s evident. Fa disset anys que em diuen que improviso i que no tinc

projecte de ciutat, per� la gent ens el valora i ens ha fet conf ian�a durant cinc legislatures seguides. El rumb

marcat el 2007 entenc que �s el que la gent vol. Si ho f�ssim tan malament com diuen, les urnes no donarien

aquest resultat. Treballo per Banyoles com el primer dia. No oblido lÕorigen. Soc president de la Diputaci� gr�cies

al fet que soc alcalde de Banyoles, i ho soc gr�cies a la conf ian�a dels ve�ns. La gent vota el que vol, el que creu

que �s millor per a la ciutat i qui la pot gestionar millor. Penso que em valoren per la gesti� de la ciutat. Jo soc el

primer cr�tic amb la nostra acci� de govern quan els dilluns ens reunim. Fem molta cr�tica i an�lisi interna. Caure

en el cofoisme �s dir que tot ho fem b� i tot segueix igual.
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